
   
 

21. maj 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange har gennemført behandling for afhængighed siden Allorfik blev etableret i 2016? 

a. Hvor mange af disse er gengangere? Hermed spørger jeg om, hvor mange der er kommet 

tilbage i et nyt eller lignende behandlingsforløb efter endt første behandling. 

2. Påregner Naalakkersuisut at bevillige flere ressourcer til misbrugsbehandling? 

a. Ser Naalakkersuisut det som en fordel kun at bruge Allorfik? 

b. Ser Naalakkersuisut det som en fordel at bruge andre aktører end Allorfik? 

c. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil det have for det offentlige, hvis 

Allorfik gradvist får reduceret sin bevilling med 5 millioner kroner årligt og disse penge 

allokeres til andre former for misbrugsbehandling? 

3. Allorfiks Årsrapport fra 2019 fortæller om sine indsatsplaner for 2020. Her fremgår det blandt 

andet, at man vil udvide behandlingstilbuddet om lokalbehandling i alle byer. Hvad er status på 

denne indsats? 

a. Det fremgår ligeledes, at man vil tilbyde forebyggelsesprojekt i folkeskolernes ældste 

klasser og på andre uddannelsesinstitutioner. Hvilke skoler og uddannelsesinstitutioner 

er kommet med i projektet?  

b. Hvor længe vil dette vare? 

c. Det fremgår ligeledes, at man vil tilbyde et særligt uddannelsesforløb til 

døgninstitutionerne for at sikre behandling af børn og unge med rusmiddelproblemer. 

Hvor mange børn og unge vurderes det, at have behov for behandling for 

rusmiddelproblemer? 

4. Hvilke administrative og økonomiske konsekvenser vil det have for det offentlige, hvis Allorfik 

blev privatiseret?  

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Misbrug af alkohol og hash er et stort problem herhjemme. Familier bliver revet fra hinanden og misbruget 

er medvirkende til, at børn over hele landet bliver udsat for omsorgssvigt af de mennesker, der egentlig 

burde passe på dem. Det er grusomt. 

 

Det er derfor vigtigt, at vi gør alt, hvad der står i vores magt for at bekæmpe og forebygge alkohol- og 

hashmisbrug. Denne kamp vil give et bedre liv til en masse nuværende misbrugere og ikke mindst til 

misbrugernes nærmeste pårørende. 

 



   
 

Med disse spørgsmål ønsker jeg at indsamle information om den nuværende misbrugsbehandling således, 

at jeg får et godt grundlag til at komme med forslag til en bedre misbrugsbehandling. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


